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Spørgsmål nr. 787 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ifølge en borgerhenvendelse fremsendes pas og kørekort i en 
konvolut, hvor det er tydeligt, at der er tale om en sådan for-
sendelse. Er det korrekt og vil ministeren da overveje neutrale 
konvolutter, således at det ikke fremgår?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet kan oplyse, at det er korrekt, at pas og kørekort, 
som fremsendes direkte til ansøger, sendes i en konvolut, hvor 
afsenderadressen ”Rigspolitiet, Pas og Kørekort, Polititorvet 
14, 1780 København V” fremgår.

På baggrund af indberetninger fra kommunerne har Rigspoliti-
et opgjort antallet af pas, der årligt er mistet i posten i hen-
holdsvis 2011, 2012 og 2013, som følger:

2011                   208 stk.
2012                   168 stk.
2013                   185 stk.

Til sammenligning kan Rigspolitiet oplyse, at det samlede an-
tal pas, som er sendt med posten direkte til borgerne, er føl-
gende: 

2011                    518.682 stk.
2012                    514.826 stk.
2013                    466.783 stk.

Det er således Rigspolitiets erfaring, at antallet af pas, der 
bortkommer under fremsendelse med almindelig post, er for-
svindende lille.

Rigspolitiet foretager løbende en vurdering af, hvorvidt den 
anvendte forsendelsesform er forsvarlig.  Dette sker bl.a. på 
baggrund af eventuelle fremkomne oplysninger om forsendel-
sesrisiko m.v. På nuværende tidspunkt ses der ikke at være 
forhold, der taler for en ændring af forsendelsesformen.”

Justitsministeriet kan henholde sig til Rigspolitiets udtalelse, og ministeriet 

finder således ikke anledning til på det foreliggende grundlag at ændre 

fremgangsmåden for fremsendelse af pas. Der henvises i øvrigt til den 

samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 762 (Alm. del) fra Folketingets 

Retsudvalg. 


